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MEMO 
 

Van:  Ed Vervoort, HR Director Benelux 

Naar:  Bestuurders van de Vakbonden van FNV en CNV 

Cc:  Onderhandelingsdelegatie Smurfit Kappa Benelux 

Onderwerp: Voorstelbrief Smurfit Kappa  

Datum:  10 september 2021 

 
Geachte Bestuurders, Beste Albert en Hank, 

De afgelopen maanden hebben we een aantal periodieke overleggen met elkaar gehad. Ik kijk positief 
terug op deze sessies waarin we gezamenlijk diverse onderwerpen inhoudelijk hebben besproken zoals 
onder andere: werkroosters, RVU en Fabriek van de Toekomst.  

In deze voorstellenbrief gaan we eerst in op de gemaakte protocol afspraken 

Protocolafspraken 
 
Fabriek van de Toekomst 
 
Op 15 november 2021 hebben we de sessie gepland met elkaar over de Fabriek van de Toekomst. We 
weten dat deze afspraak al eerder op de agenda stond en er waren al de nodige voorbereidingen getroffen 
voor de deelnemers en een voorlopig programma, maar Corona stond een bijeenkomst in de weg. Een 
dergelijke bijeenkomst leent zich volgens mij niet voor een digitale vorm. We hopen dat deze bijeenkomst 
nu wel door kan gaan, zoals gepland.  

Overwerk 

Smurfit Kappa is zich er terdege van bewust dat de hoeveelheid overwerk hoog is. Vakbonden en COR  
hebben hier ook al eerder op gewezen. De vraag naar onze producten was hoog in de afgelopen periode 
terwijl Corona ervoor zorgde dat de noodzakelijke bezetting om die productie te maken veel uitval en 
onzekerheid kende. We moesten de afgelopen periode meer doen met vaak minder mensen. Tijdens het 
laatste periodiek overleg heb ik toegelicht dat Smurfit Kappa zowel intern als extern onderzoek doet naar 
alternatieve roostervormen, die een bijdrage moeten leveren aan het terugdringen van het overwerk. 
Tegelijkertijd nemen we daarbij in aanmerking dat die roosters ook moeten zorgen voor een betere 
duurzame inzetbaarheid voor onze medewerkers dan in de oude roosters.  

RVU (Regeling Vervroegd Uittreden) 

Zoals afgesproken bij het laatste cao overleg heeft Smurfit Kappa bij alle Opco's een enquête uitgevoerd bij 
een doelgroep die op basis van een aantal voorwaarden in aanmerking zou komen voor de RVU. Uit dit 
onderzoek is gebleken dat ongeveer 50% van de respondenten op basis van de huidige regeling en 
informatie op enig moment zou willen deelnemen aan de RVU regeling. Bij de medewerkers die de enquête 
hebben ingevuld bestaat wel de behoefte aan nader onderzoek over hoe het financiële plaatje er 
daadwerkelijk uit ziet. 
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Hoewel dit beeld geen absolute zekerheid geeft over de uiteindelijke deelname is Smurfit Kappa bereid om 
deze tijdelijke RVU-regeling mogelijk te maken. Daar horen wel een aantal overwegingen bij, zoals o.a.: 

- de arbeidsmarkt wordt snel krapper, zodat Smurfit Kappa in ieder geval de mogelijkheid moet hebben om 
in goed overleg afwijkende afspraken te maken over deelname en vertrekmomenten. Als we dat niet goed 
regelen, dreigt onderbezetting en dus weer overwerk. 

- wij gaan uit van een mogelijkheid van vertrek maximaal 1 jaar voor AOW-datum voor de looptijd van de 
cao. Kijken hoe een en ander zich ontwikkelt in de komende periode. 

- de doelgroep moet nader worden omschreven en uiteraard moeten de nodige voorwaarden worden 
vastgelegd. 

 

Voorstellen van Smurfit Kappa  
 
 
1. Wellbeing medewerkers Smurfit Kappa 
Vanaf de start van Covid-19 tot aan de dag van vandaag is de Wellbeing van onze medewerkers een 
belangrijk onderwerp. Binnen Smurfit Kappa besteden we hier ook vanuit wereldwijde programma's  
continue aandacht aan.  
 
Natuurlijk is het ook goed om de betrokkenheid van onze medewerkers objectief te meten via ons 
medewerkerstevredenheidsonderzoek 'My Voice'. We nemen jullie tijdens ons eerste overleg graag mee in 
de resultaten van dit onderzoek en hoe we hier samen met onze medewerkers en medezeggenschap 
vervolg aan geven om onze ambitie 'Samen bouwen aan het succes van onze klanten' verder te 
ontwikkelen.  
 
 
2. Actualisering en modernisering van de cao  
 
De cao zal daar waar nodig worden aangepast aan nieuwe wetgeving die gedurende de looptijd van de 
huidige cao van kracht is geworden. Los daarvan bestaat bij Smurfit Kappa de behoefte om de tekst van de 
cao te verduidelijken op bepaalde punten en te moderniseren, waarbij de leesbaarheid en duidelijkheid 
voor iedereen verbetert. Ik stel voor om dit project tijdens de looptijd van deze cao te starten. In de markt 
zijn diverse goede voorbeelden van een gemoderniseerde en toegankelijke cao.   
  



 

smurfitkappa.com Page 3 of 4 

3. Update vanuit de praktijk 
 
Welke ontwikkelingen en resultaten hebben er de afgelopen periode binnen de verschillende Opco's 
plaatsgevonden en waar lopen we in de praktijk tegenaan.  
 
Onderwerp waar we in de praktijk tegenaan lopen zijn: 
 

 Overwerk op feestdagen 

De hoeveelheid overwerk is al langere tijd een punt van zorg (over de hoeveelheid) en discussie (onder 
meer over de betaling). Los van de oorzaak en mogelijke oplossing, zorgt de hoeveelheid overwerk er voor 
dat veel meer dan vroeger ook op feestdagen moet worden overgewerkt. Hoe dat overwerk op feestdagen 
moet worden betaald hebben wij diverse keren besproken, recent nog in ons periodiek overleg. We 
verschillen daarover van mening en, toegegeven, bij de Opco’s werd het ook verschillend uitgevoerd. 
Duidelijkheid en eenduidige toepassing is mijns inziens in ieders belang. 

Naar aanleiding van ons laatste periodiek overleg op 6 juli is contact geweest met Fred van den Bosch die 
in de periode 2010-2012 vanuit AWVN betrokken was bij de invoering van de gemiddeld 36-urige 
werkweek. Over de vraag naar de achtergrond van artikel 6.3.2. in de cao was de reactie: “Het 
uitgangspunt is dat er niet op feestdagen wordt gewerkt. Mocht dat toch het geval zijn, dan dient 
vervangende vrije tijd gegeven te worden (zoals geregeld in art. 6.3.2). Als conform deze regel wordt 
gewerkt, dan ontstaat er geen overwerk. Overwerk is immers: 

“Wanneer in opdracht van de werkgever arbeid is verricht waardoor de arbeidsduur volgens het geldende 
dienstrooster wordt overschreden, is er sprake van overwerk. Incidentele afwijkingen van de dagelijkse 
arbeidsduur van een half uur of minder worden geacht deel uit te maken van de in de roosters bedoelde 
werkweken.” (Art. 8.4.1)  
De vraag is dan of werken op bijvoorbeeld Tweede Pinksterdag het overschrijden van de arbeidsduur is. 
Die dag telt al als een gewone werkdag mee (ATW), het salaris wordt doorbetaald, je hoeft alleen niet op te 
komen. Dat niet opkomen wordt dan op een ander moment in het rooster gecompenseerd.” Via de tijd voor 
tijd van artikel 6.3.2. dus. 
 
Feit is dat artikel 6.3.2. in de Opco’s niet zo is toegepast; men heeft het werken op een feestdag als 
overwerk beschouwd en ook betaald. Dat heeft geleid tot de nodige misverstanden bij het toenemen van 
overwerk op feestdagen in de loop der jaren en volgens mij moeten we de tekst in de cao hierop 
aanpassen. 
Dat leidt tot mijn voorstel om dit punt in de cao eenduidig te regelen: 
-  artikel 6.3.2. over compensatie in tijd als je op een feestdag moet werken: schrappen; 
- overwerk op een feestdag: toeslag van 1,92%, inclusief al doorbetaald salaris. Over een doordeweekse 
feestdag wordt het salaris al doorbetaald (100%, 0,64% per uur), dus dan resteert nog een toeslag van 
1,28% (200% ). Voor een feestdag in het weekend, waarover geen salaris wordt betaald, geldt de toeslag 
van 1,92% (300%). 
- De tijd voor tijdregeling uit artikel 8.4.2. blijft uiteraard gewoon van kracht zodat werknemers indien 
gewenst ook tijd voor tijd kunnen opnemen. 
 

 Leeftijdsgrenzen bij overwerk en consignatiedienst. Met de huidige leeftijdsgrenzen zijn er straks 

geen medewerkers die nog consignatiedienst lopen of overwerken. Dit vergroot de druk op de 

jongere medewerkers. Voorstel is om bijvoorbeeld te kijken naar andere consignatieroosters die de 

belasting verminderen en om de leeftijdgrenzen te verhogen.  
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 Opname seniorenverlof vindt in de praktijk met name op maandagen en vrijdagen plaats. Dit geeft 

voor de jongere medewerker de beperking om ook op die dagen verlof op te nemen. Voorstel is om 

vast te leggen dat seniorenverlof verdeeld over de week moet worden ingepland en niet alleen op 

maandagen en vrijdagen. Daarnaast stellen wij voor om een volgorde aan te brengen in het 

opnemen van vrije tijd en wel de volgende: compensatie uren opnemen, wettelijk verlof opnemen, 

bovenwettelijk verlof opnemen en dan seniorenverlof opnemen.  

 

 Maximaliseren van het aantal uren op jaarbasis voor bezoek dokter/tandarts/specialist. Voorstel is 

om dit te maximeren op jaarbasis bij een fulltime dienstverband; 
 

 Opbouw van TvT vindt plaats ter compensatie van de overschrijding van de arbeidsduur als 

omschreven in artikel 8.4 van de cao. Deze vrije tijd dient binnen 60 dagen te worden opgenomen. 

Voorstel is om de opbouw van deze uren, mede gezien de geldigheidsduur, te maximeren voor 

zowel fulltimers als parttimers tot de wekelijkse arbeidsduur. 
 
 
Looptijd 
Ik vind het lastig om op dit moment een uitspraak te doen over de lengte van de cao. Onzekerheid genoeg 
en dat zou pleiten voor een kortere looptijd, anderzijds geeft een langere periode ook rust en duidelijkheid. 
Laten we tijdens het overleg elkaars standpunten bespreken. 
 

Tenslotte houden we ons het recht voor om tijdens de onderhandelingen punten aan te passen of met 
nieuwe of aanvullende voorstellen te komen.  

We hopen op een constructief overleg en zien jullie graag op woensdag 15 september in Eerbeek.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

Ed Vervoort, 

HR Director Smurfit Kappa Benelux 

 

 


